
Samenvatting van de audio opname gedeelte Documentatiecentrum gemeenteraad Oudsbergen van 
25.09.2023 met enige commentaren van De Reengenoten tussen [] en cursief : 

Terug te vinden op https://www.youtube.com/watch?v=qBdYwQt7Nmk&ab_channel=Oudsbergen van 
moment 1u47’42” tot 2u06’14” 

________________________________________________________________________________ 

Marco Goossens: Betreffende schrijven van Erfgoedkring De Reengenoten die we allen ontvangen 
hebben. 

Jan Schonkeren: Alle gemeenteraadsleden hebben dat schrijven ontvangen waarin ze een oplossing 
vragen voor de behuizing waar ze momenteel moeten functioneren. Dossier is reeds voorgelegd 
middels een uitgebreide presentatie. Een vereniging die erfgoed bewaart en beheert verdient een 
goede behuizing. Graag de reactie van het gemeentebestuur meer bepaald welk  perspectief heeft 
de heemkundige kring. 

Frieda Gijbels: Sluit me aan bij wat Jan  heeft gezegd. Wil daar aan toevoegen: ik sta ervan versteld 
dat na meerdere malen de vraag gesteld werd door De Reengenoten dat ze daarop geen antwoord 
hebben gekregen. Een vereniging die ons erfgoed beheert voor toekomstige generaties verdient 
daarvoor de nodige infrastructuur te krijgen. 

Marco Goossens: Vraag is ons zeker bekend en het werk van de heemkundige kringen ligt ons nauw 
aan het hart, maar we zijn nog niet in de mogelijkheid geweest om een antwoord te bieden.  
[OPMERKING REENGENOTEN: Na zoveel jaren, een decennium lang hebben ze nog geen antwoord. 
Dat we nauw aan het hart liggen is show-praat: klopt als ze maar met foto in ons tijdschrift kunnen 
staan.]   
 
Kurt Plessers: We zijn allemaal overtuigd dat het werk van  de 3 heemkundige kringen belangrijk is. 
We hebben 3 erfgoedverenigingen.  
[OPMERKING REENGENOTEN: Dus we moeten wachten omdat ongeveer een half jaar geleden  de 
derde kring in Roy geboren is.  De andere  kring (Glatbeke) is al jaren goed bediend.] 
De Reengenoten  hebben nu 5 lokaaltjes in de bib op 39 m², ze vragen 2 x 50 m² en vooral is van 
belang de toegankelijkheid: alleen tijdens de bib-uren is het toegankelijk .  We hebben inderdaad al 
vanaf einde 2021 [OPMERKING REENGENOTEN: van onze vroegere, altijd mondelinge vragen, wordt 
dus niet gesproken, die bestaan voor hen niet alhoewel dat al een decennium of langer aansleept >> 
een grote les voor ons : alles op papier naar gemeentebestuur.] de vragen doorgespeeld gekregen, 
we hebben daarna met verantwoordelijke gebouwen en met Ilse Wevers meermaals daarover 
overlegd, dus dat we op de vragen geen antwoorden hebben  moeten we nuanceren. Maar het 
moeten duurzame en efficiënte oplossingen zijn qua huisvesting. Dat er veel tijd over heengegaan is, 
heeft te maken met specifieke zaken: de opslag van materialen, …moet correct en in de beste 
omstandigheden kunnen gebeuren. We hebben verschillende mogelijkheden bekeken: commanderij, 
kelder gemeentehuis Meeuwen, kerken  waar er misschien wel op termijn  mogelijkheden zijn, 
buurthuizen, scholen, enz. Niet alle locaties zijn geschikt omwille van stabiliteit, vloeren met 
onvoldoende draagkracht, gebouw in slechte staat, locatie buiten het werkingsgebied,…   We moeten 
ook voor Glatbeke, Opglabbeek op relatief korte termijn een oplossing  zoeken omdat ze niet voor 
eeuwig in ‘t Troempeelke kunnen blijven.  

https://www.youtube.com/watch?v=qBdYwQt7Nmk&ab_channel=Oudsbergen


[OPMERKING REENGENOTEN: Dus omdat Opglabbeek binnen een paar jaar een oplossing moet 
hebben wordt het ineens een topic:  dat was trouwens de aanleiding van onze eerste presentatie in 
het najaar van 2021]  
Mailing die we gekregen hebben kruist ons  pad dat Ilse Wevers en ik hebben uitgezet. 
[OPMERKING REENGENOTEN: Van een uitgezet pad hebben we  nooit iets gehoord] 
Samen met onze ambtenaar hebben we op 17 juli 2023 een oplijsting gekregen voor welk gebouw de 
pro’s en contra’s zijn. Dit is een interne nota. Van moment dat onze ambtenaar uit verlof is (half 
oktober is hij uit verlof) gaan we met de verschillende heemkundige kringen, niet enkel  De 
Reengenoten, samenzitten over de huisvesting in de toekomst. [OPMERKING REENGENOTEN: Dus de 
andere erfgoedverenigingen krijgen door ons aandringen nu ook een huisvestingsonderhoud ]. We 
hebben ook nog wat vragen: de drie verenigingen zullen een bijdrage moeten leveren over hoe gaan 
we om met digitale ontsluiting zodat meer mensen toegang gaan hebben tot dat erfgoedarchief, ook 
moet er gesorteerd worden op belangrijkheid van de stukken, er zal ook een deel dood archief zijn en 
kunnen we dat bundelen met de andere heemkundige kringen bundelen op een locatie. We willen 
ook de digitalisering ondersteunen, maar we moeten daar eerst meer over weten om daar preciezer 
op te kunnen inspelen.   
[OPMERKING REENGENOTEN: Dus we gaan ook nog  ons werk moeten gaan doen zoals zij het willen. 
Wat we willen gaan doen hebben we toch uitvoerig beschreven in onze nota/presentatie van 23 
maart 2022.] We willen ook zoveel mogelijk de ruimtes efficiënt en multifunctioneel gebruiken. 
Bijvoorbeeld de ruimtes op de 2de verdieping van de bib in Meeuwen, we zijn die piste aan het 
bewandelen,  
[OPMERKING REENGENOTEN: Dat hebben ze al een paar keer gezegd dat ze daaraan denken. Op de 
laatste bijeenkomst aan het monument van de gevallen vliegeniers  begin mei 2023  heeft Marco 
Goossens gezegd dat er wat betreft de bib geen oplossing zal zijn vóór begin 2025.]  
maar dat die ruimte ook moet kunnen gebruikt worden door ambtenaren of anderen om bijv. te 
vergaderen en ook samenwerking met bibliotheek, scholen, moet mogelijk worden. We kijken vooral 
richting gemeentehuizen, maar ook kerken willen we niet uitsluiten. Onze bedoeling is om in het 
najaar in gesprek te gaan. [OPMERKING REENGENOTEN: Bedoeling? Het is nu reeds najaar. Waarop 
wachten ze?]. 
Begin volgend jaar gaan we geen oplossing hebben. [OPMERKING REENGENOTEN: Ze spreken 
nergens van een timing, in tegenstelling tot de berichtgeving  die te lezen is op Internetgazet en op 
HBvL Mobile.]  
Archief opslaan moet ernstig bekeken worden en ruimte moet helemaal in orde zijn. Archief van Phil 
Bosmans is daarom overgebracht naar Kadoc. We willen voor De Reengenoten meedenken. Dat we 
geen oplossing bieden en er niet mee bezig zijn klopt niet. 
 [OPMERKING REENGENOTEN: Klopt eigenlijk wel. “Er mee bezig zijn “ ervaren wij als holle woorden.]  
 
Jan Schonkeren: Ik weet niet in welke mate De Reengenoten met dit antwoord tevreden zullen zijn, 
maar ik denk van niet. 

Frieda Gijbels:  Ik begrijp niet dat dat zo lang kan duren en de mensen zolang in onzekerheid laat. 
Hoe komt het bijv. dat de Reengenoten niet weten dat jullie daar in juli nog over samengekomen 
zijn? Communiceer toch met ze, jullie weten toch dat ze al zo lang aan het wachten zijn. Kijk eens 
naar buurgemeenten hoe ze het daar aanpakken, jullie moeten niet het warm water opnieuw 
uitvinden. We zitten ook niet verlegen om gebouwen, we hebben al zo vaak gezegd doe iets met die 



kerken, we krijgen dan te horen geef ons een invulling en blijkbaar wordt er al jaren gevraagd naar 
gebouwen. 

Kurt Plessers: Ik heb al gezegd: 1. We zijn daar mee bezig  [OPMERKING REENGENOTEN: Weerom: er 
mee bezig zijn is een zoethoudertje en politiek gebazel. ] en 2. We willen een duurzame oplossing. We 
zouden ze tijdelijk in de pastorie van Meeuwen kunnen onderbrengen, maar dat is slechts tijdelijk  -
we hebben een plan voor de pastorie - en daar passen we voor. Wat de kerken betreft: we willen dat 
dat van onderuit komt, en vanuit de kerkfabrieken, vanuit het centraal kerkbestuur. Vandaag is de 
voorzitter van De Reengenoten ook de voorzitter van de kerkfabriek.  [ OPMERKING REENGENOTEN: 
Bal wordt zo ook onterecht voor een stuk  bij de Voorzitter gelegd.] 

Jan Schonkeren: We zitten met de pastorie  - voor alle duidelijkheid: ik ken dat gebouw niet -, we 
hebben daar plannen voor, kunnen dan die plannen niet geënt worden op die vraag en dat gebouw 
geschikt te maken als permanent verblijf? 

Kurt Plessers: De mensen van de kerkfabriek en onze pastoor weten  vandaag ook waarom dat niet 
kan. We zijn met de renovatie bezig en daar gaat een woongelegenheid komen voor de pastoor, hij 
kan van daaruit zijn dienstverlening doen  en met vergaderruimtes voor parochiale eenheid, centraal 
kerkbestuur, … daarbij nog 100 m² ruimte voor De Reengenoten dat gaat niet. De gebouwen die in 
aanmerking zouden kunnen komen hebben we opgelijst  en we hebben van A tot Z nagegaan wat zou 
kunnen dienen. Dat voorbereidend werk dat ligt hier. En om te zeggen : er komt een brief binnen en 
we hebben een oplossing, zo werkt het niet. [OPMERKING REENGENOTEN: Ze doen alsof we nooit 
iets gevraagd hebben vóór deze brief. Toch wat kinderachtig om dat zo te stellen. We vinden dat  niet 
ernstig.] 

Marco Goossens: De lijn van de oplossing die ligt er, er zijn nog wat beren op de weg die er vanaf 
moeten , in de lokalen kunnen grote renovatieaanpassingen nodig zijn (ventilatie, isolatie, trappen, 
…). Huisvesting moet dus een goede locatie zijn en duurzaam. Zodra die oefening gerealiseerd is , zal 
dat aan de vereniging teruggekoppeld worden.  [OPMERKING REENGENOTEN: Benieuwd wat die 
oefening inhoudt, wat we ermee kunnen doen en vooral wanneer we terugkoppeling zullen krijgen.] 

Frieda Gijbels: Betrek die mensen toch! Laat dat aan die mensen over i.p.v. zelf te komen met te 
spreken over “grote stukken, archivering, digtalisering, …” laat dat toch aan die mensen over.  
[OPMERKING REENGENOTEN: Frieda Gijbels heeft hiermee groot gelijk. We worden als kleuters 
behandeld.]  
 
Kurt Plessers: Frieda, je doet precies of we met die mensen nooit rond de tafel zitten. Dat is wel zo. 
Alleen begrijp ik dat het voor hen lang duurt. Een oplossing kan ik op die tijd niet geven. 
[OPMERKING REENGENOTEN: Op welke tijd? We zijn daar al vele jaren mee bezig.] Als we een 
oplossing willen moet dat een degelijke duurzame oplossing zijn anders passen we daarvoor. Daar 
wordt wel gesproken, maar als de vereniging liever via de gemeenteraad een antwoord wil, dan kan 
ik dat via de gemeenteraad geven. [OPMERKING REENGENOTEN: Het lijkt wel een dreigement. We 
vinden dit  ongehoord.] Maar we zitten sowieso in het najaar samen. [OPMERKING REENGENOTEN: 
Heel benieuwd wat dat gaat opleveren. Het najaar is al bezigl.] 

MG : We ronden dit onderwerp af en gaan over tot volgende punt. 


